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Sirpa Kauppinen och Eve Rämö samt 15 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”Upp till en femtedel av omhändertagandena av barn beror på att de inte fått nödvändig psykiatrisk vård 
i tid eller att en lämplig vårdform inte finns att tillgå. 

Det finns problem på vårdtrappans alla nivåer. Det är viktigt att identifiera problemen genast i det 
inledande skedet. Detta bör ske redan mycket tidigt, i rådgivningen, inom småbarnspedagogiken och i 
skolorna. Föräldrar som bär på oro och misstanke bör bli hörda och mötta. 

Efter det att de första problemen upptäckts är inte vårdstigen problemfri. Elevvårdens resurser räcker 
inte till, undersökningar kan inte påbörjas i tid, och även inom småbarnspedagogiken stöter man på 
samma problem. Familjerådgivningen är överbelastad och handikappservicens köer slingrar sig långa. 

Det finns också problem vid övergången till barnpsykiatrin eller barnsjukhuset. Det är likaså mycket svårt 
att få en remiss och köerna är ställvis långa. Det förekommer också problem med samarbetet – bristerna 
i hälsovårdsservicen gör att klienterna hänvisas till barnskyddet. Alltför ofta tror man inom hälsovården 
att en placering löser problemen, även om behovet består i neuropsykiatrisk eller psykiatrisk vård.

Familjerna blir från första början utan rådgivning – servicenätet är splittrat, man måste känna till var 
man kan söka om stöd, och det krävs en detektiv för att hitta den rätta stigen.

I skolorna har inkluderingen, det vill säga placeringen av barn med särskilda behov i den egna närskolans 
klasser, mött kritik eftersom stödet i klassen inte alltid är tillräckligt med tanke på barnets lärande. 
Bristerna i skolornas trestegsstöd har redan konstaterats i universitetets utredning. Även om barnet inte 
har en diagnos måste man kunna få stöd utifrån behovet. En diagnos är inte heller en garanti för stöd 
eftersom tillgången till stöd inte är tillräcklig.

För att kunna lösa problemen måste man utarbeta en modell med vilken problemen identifieras och 
hänvisningen till vård och undersökningar fungerar. En vårdstig som inte fungerar är betungande för 
barnen och deras föräldrar och gör att det redan överbelastade barnskyddet ytterligare överhopas med 
arbete.

Vi kräver att Vanda utreder med vilka medel vårdstigen för barn med neuropsykiatriska symtom kunde 
bli smidigare och mer enhetlig. Modellen bör överskrida verksamhetsområdesgränserna och beakta 
såväl rådgivningen, småbarnspedagogiken, skolan som handikappservicens och familjerådgivningens 
tjänster. Vanda bör utreda principen med ett enda serviceställe med tillgång till både vägledning och 
rådgivning redan i ett tidigt skede. Modellen bör samordnas så den i framtiden omfattar hela Vanda-
Kervo välfärdsområde.”

Stadsfullmäktige 12.4.2021 § 28  

Beslut:



Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

Bilaga:
– Sirpa Kauppinens och Eve Rämös samt 15 andra ledamöters undertecknade motion om 

smidiga vårdkedjor för barn med neuropsykiatriska symtom från tidig identifiering till 
intensivt stöd


